
1 

 

Protokół Nr XIV /2015 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 10 grudnia 2015 r. 

 

XIV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

10 grudnia 2015 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1600. 

Ad. 1  

 Otwarcie XIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek, 

- Wójt Gminy Grodziczno Tomasz Szczepański, 

- przedstawiciel Gminy Kurzętnik Adam Zapałowski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego 

(lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z Kuriera Iławskiego, Katarzyna 

Ochocka z Gazety Nowomiejskiej, Marcin Sarnowski z TV Eltronik, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 

16 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny był Starosta Nowomiejski Andrzej Ochlak. 
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Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Jan Czapliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czapliński wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 3 

 Wręczenie wyróżnienia dla firmy Biogal Sp. z o.o. 

Przewodniczący poinformował, że p. Andrzej Galiński – Prezes Zarządu Firmy „Biogal” 

Sp. z o.o. nie mógł dziś przybyć na sesję, żeby odebrać wyróżnienie. Wyróżnienie zostanie 

wręczone na następnej sesji. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). Następnie 

odczytał wniosek Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 5). Przewodniczący zapytał czy 

są uwagi do przedstawionego porządku obrad. Uwag nie było. 

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad. 

Głosowało 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XIV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie wyróżnienia dla firmy Biogal Sp. z o.o. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu. 

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034: 

a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

b) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego 

na 2016 r.: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej na 2016 r. 

c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Starosty 

Nowomiejskiego, 

d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 

e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji, 
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f) podjęcie uchwały. 

11. Przerwa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2015 – 2034 ze zmianami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu, realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w rok 2015. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2016. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości 

zabudowanych Szpitalowi Powiatowemu w Nowym Mieście Lubawskim 

Spółka z o.o. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

poszkodowanych w pożarze w miejscowościach Lipinki i Biskupiec. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

i zasad przyznawania diet dla radnych Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

18 a Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu 

Nowomiejskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania. 

19. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu. 

 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XIII Sesji Rady Powiatu Ewa Dembek poinformowała, że zapoznała się z 

protokołem. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radna wnioskowała o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XIII/2015. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 20 

listopada do 7 grudnia 2015 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 16 i 19 

listopada 2015 r. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 
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Wicestarosta poinformowała, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 25.11 – konferencja z okazji Międzynarodowego Dnia Eliminacji Przemocy Wobec Kobiet w 

ramach ogólnopolskiej kampanii Biała Wstążka; Wojewódzki Halowy Turniej Piłki Nożnej 

Chłopców Szkół Podstawowych Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w 

Kurzętniku; 

-26.11 – konkurs pn. „Dobry nastrój, śmieszne minki, to zasługa witaminki” w Przedszkolu 

Miejskim w Nowym Mieście Lubawskim; ćwiczenia Komendanta Powiatowego PSP „Ogień i 

woda 2015”;  

- 27.11 - Wojewódzki Halowy Turniej Piłki Nożnej Dziewcząt Szkół Podstawowych 

Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w Mrocznie; 

- 3.12 – Konwent Powiatów w Olsztynie; spotkanie w Departamencie Sportu Urzędu 

Marszałkowskiego w sprawie wniosku na budowę hali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku; 

posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, 

Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia w Domu Dziecka – Wicestarosta podziękowała radnym 

i innym darczyńcom za ufundowanie paczek dla podopiecznych Domu; 

- 4.12 – coroczna odprawa kierownik i księgowych jednostek organizacyjnych powiatu w Domu 

Dziecka; otwarcie żłobka w Tereszewie; wieczornica z okazji 95 rocznicy powstania Hufca 

ZHP w Nowym Mieście Lubawskim; 

- 5.12 – konkurs wiedzy o AIDS oraz olimpiada promocji zdrowego stylu życia w Zespole 

Szkół im. C. K. Norwida; 

- 6.12 – z okazji mikołajek Starosta odwiedził dzieci w Domu Dziecka oraz Szpitalu 

Powiatowym i wręczył słodkie upominki; 

- 7.12 – uroczystości upamiętniające wydarzenia Czarnego Czwartku; 

- 8.12 -  uroczystość podsumowująca współzawodnictwo sportowe Warmińsko – Mazurskiego 

Szkolnego Związku Sportowego w Olsztynie; 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Marcin Buliński poinformował, że dobiegają prace związane z rozbiórką 

nieczynnego wiaduktu w Radomnie. Mieszkańcy zgłaszają, że firma rozbiórkowa 
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zniszczyła asfalt przylegający do tego terenu. Radny wnioskował, aby Zarząd Dróg 

Powiatowych zwrócił szczególną uwagę, żeby ten teren został uporządkowany i 

przywrócony do pierwotnego stanu.   

Radny Jacek Rydel w imieniu Komisji Oświaty podziękował za przygotowanie 

niespodzianek dla dzieci z Domu Dziecka z okazji mikołajek. Zapytał również jak 

wygląda sprawa termomodernizacji budynku Domu Dziecka oraz co będzie jeśli zima nie 

okaże się zbyt łagodna - czy istnieje możliwość zwiększenia wydajności pieca.  

Radna Ewa Dembek powiedziała, że chciałaby odnieść się do pytań jakie padły pod jej 

adresem na temat schodów przy Biurze Powiatowym ARiMR, służebności drogi itp. 

Radna zaapelowała, aby najpierw dobrze zbadać sprawę, spojrzeć w dokumenty, a dopiero 

potem komentować i machać aktem notarialnym przed nosem, bo tak to mniej więcej 

wyglądało na ostatniej sesji. Radna przeanalizowała wszystkie dokumenty. Służebność dla 

ARiMR została ustanowiona już w akcie notarialnym z 20 grudnia 2005 r. Nie było więc 

potrzeby, aby w późniejszych aktach notarialnych pojawił się zapis na temat służebności. 

Jeżeli chodzi o schody, to też nie była sytuacja, która wszystkich nagle zaskoczyła. Radna 

dopytywała w Wydziale Budownictwa czy były w tej sprawie jakieś dokumenty. Była 

podobno jakaś informacja. Jak stwierdził na ostatniej sesji radny Adam Głowacki, może 

rzeczywiście pomiędzy Agencją, a nowymi właścicielami zabrakło trochę, żeby dojść do 

porozumienia w tej sprawie. Tym niemniej stało się to już po tym, jak powiat przestał być 

właścicielem działki. Radna oświadczyła, że kiedy zaczęto przygotowywać działkę do 

sprzedaży, jako ówczesny starosta proponowała aby miasto kupiło działkę, nawet 

sugerując, że mogłoby na tym zarabiać organizując tam parking. Powiatowi były 

potrzebne środki na inwestycje. Z troski o rolników, o których teraz tak dużo się mówi, że 

nie mają gdzie parkować, proponowała również kupno ARiMR. Z tej strony też nie było 

zainteresowania. Przystąpiono do procedur związanych z ogłoszeniem przetargu na 

sprzedaż działki. W międzyczasie Zarząd, a więc wszyscy jego Członkowie, otrzymali 

pismo od p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/, że na drodze na której służebność ma 

ARiMR, są schody oraz nawisy czyli balkony. Radca prawny wydał opinię, że aby była 

jasna sytuacja i żeby przyszły nabywca nie zdziwił się, że ma schody na działce, w 

ogłoszeniu o drugim przetargu znalazła się już informacja o schodach. Chodziło o to, aby 

ewentualny nabywca o tym wiedział. Działkę sprzedano w czwartym przetargu, ale już od 
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drugiego ten zapis się pojawił. Nikt z mieszkańców nie został pozbawiony dojazdu do 

swojej posesji. Wcześniej osoby mieszkające w budynku po byłym ośrodku zdrowia, 

miały służebność przed obecną kwiaciarnią. Jednak myślano o przyszłym nabywcy i nie 

chciano, aby służebność była z jednej i drugiej strony, wobec czego wszczęto starania, aby 

służebność przenieść w to samo miejsce gdzie ma ARiMR. W momencie jednak powiat 

przestał być właścicielem działek, wszystkie te sprawy przeszły na nowego właściciela. 

Radna powiedziała, że ona aby otrzymać wszystkie dokumenty - akty notarialne, 

protokoły z posiedzeń Zarządu, musiała złożyć wniosek do Starosty o udostępnienie 

informacji. Radna zapytała czy radny Ziejewski również złożył taki wniosek.    

Radny Adam Głowacki podziękował Staroście oraz Burmistrzowi Miasta za to, że udało 

się jednak zorganizować miejsca parkingowe. Wyraził nadzieję, że na tym się to nie 

skończy. Dodał, że nie ma znaczenia, z której strony jest wejście do budynku.  

Radny Zbigniew Ziejewski poinformował, że w listopadzie odbyło się posiedzenie izby 

rolniczej z rolnikami z terenu całego powiatu. Rolnicy podnieśli larum, że nie mają gdzie 

parkować i że sprzedano schody przy budynku biura powiatowego ARiMR w Nowym 

Mieście Lubawskim. Radny nie był wówczas przygotowany na odpowiedź i zebrał 

dokumenty w tej sprawie. Jak się okazało, sprzedano nie jedną, ale trzy działki. Gdyby 

ówczesna pani Starosta była tym zainteresowana, z trzeciej działki, która  była drogą, 

można było wydzielić 2x1 m. i schodów nie musiano by rozbierać. Nie trzeba było mówić 

na poprzedniej sesji, że to była samowola budowlana i dlatego schody zostały rozebrane. 

Radny stwierdził, że gdyby wtedy było chociaż trochę rozsądku, można było wydzielić ten 

mały kawałek i schody zostawić. Nie miałoby to wpływu na służebność, a rolnicy byliby 

zadowoleni. Radny podziękował Burmistrzowi Miasta za wydzielenie miejsc 

parkingowych dla rolników. Na razie są to cztery miejsca parkingowe, ale docelowo ma 

być osiem. Wszystko można załatwić pod warunkiem, że samorządowcy chcą rozmawiać. 

Planuje się nawet zrobienie w tym miejscu ruchu jednokierunkowego, żeby odblokować 

tam przejazd. 

Radna Dembek powiedziała, że radny Głowacki może potwierdzić, że schody zostały 

wybudowane bez wiedzy Starostwa. Schody wybudowano na działce powiatu.  

Radny Ziejewski zapytał kiedy zostały wybudowane. 

Radna Dembek odpowiedziała, że w 2002 r. Agencja zakupiła pierwszy budynek, 

następnie kotłownię i zostało to scalone jako jeden obiekt. Sam radny Głowacki mówi, że 

nie ma znaczenia dla rolników, z której strony wejdą do budynku i nie ma potrzeby 
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słuchać o tym, jacy to rolnicy są nieszczęśliwi, bo muszą wejść do budynku z drugiej 

strony. Teraz wchodzą tym wejściem, które istniało od zawsze.   

Radny Głowacki dodał, że to wejście istniało jak jeszcze było pogotowie. 

Radna Dembek powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na swoje pytanie odnośnie 

wglądu w dokumenty. Radna zapytała na jakiej podstawie radny Ziejewski miał przy sobie 

akt notarialny, który przedstawiał na ostatniej sesji, mówiąc że nie było w nim 

służebności. Radna powtórzyła, że w tym akcie nie musiało być służebności, bo ta została 

ustanowiona już wcześniej.   

Radny Ziejewski odpowiedział, że nie pamięta od kogo otrzymał akt notarialny.  

Radna Dembek powiedziała, że to jest istotne, żeby uświadomić sobie to, że są 

posiedzenia Zarządu, w których uczestniczy p. Ziejewski jakby był w Zarządzie; że do 

wszystkich dokumentów ma wgląd jak pracownik urzędu, Starosta czy Członek Zarządu. 

Radna stwierdziła, że nie przejdzie nad tym do porządku dziennego. Gdyby dziś usłyszała, 

że taki wniosek był, to by poprosiła, aby go dziś okazać. Takiego wniosku oczywiście nie 

ma, bo p. Ziejewski ma dostęp do wszelkich dokumentów, o jakich tylko sobie zamarzy. 

Radna zwraca na to uwagę, bo tak nie powinno być. 

Przewodniczący stwierdził, że nie ma chyba problemu, aby ktokolwiek z radnych chciał 

się zapoznać z dokumentami. Co do służebności, była służebność przejazdu i przechodu, 

ale nie było mowy o schodach. A te ostatecznie zostały na czyjejś działce.  

Radna Dembek zapytała skąd Zarząd miał wiedzieć, że nad drogą są balkony czy na niej 

są schody, gdyby nie pismo p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/.  

Przewodniczący powiedział, że wiedząc już, że w działce są schody, Zarząd mógł 

wytyczyć ten kawałek.  

Radna Dembek podsumowała – wszyscy mają służebność, do Biura Agencji jest wejście.   

Radny Ziejewski zapytał, ile osób pracuje w Biurze. 

Radny Głowacki odpowiedział, że ze stażystami – 20 osób. 

Radny Ziejewski stwierdził, że teraz należałoby zapytać straż pożarną jak jest z ewakuacją 

z tego budynku. Kiedyś były strefy w budynku, do pewnych części nie można było wejść. 

Obecnie można chodzić gdzie się chce, bo kancelaria jest w innym miejscu. Trudno, że 

władza podejmowała decyzje patrząc jedynie w akt notarialny, nie robiąc wizji w terenie. 

To chore, żeby sprzedać schody i nie wydzielić kawałka z działki.  
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Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poprosił o możliwość 

odpowiedzi na pytanie radnego Bulińskiego. Poinformował, że dwa dni temu był na 

terenie rozbiórki wiaduktu w Radomnie. Termin rozbiórki upływa 15 grudnia. Wczoraj 

firma przystąpiła do porządkowania terenu. Komisja odbierze roboty, sprawdzi czy 

wszystko zostało należycie wykonane. P. Kłosowski nie widział, żeby nawierzchnia 

asfaltu była uszkodzona, może stało się to później. Jeśli tak jest, to przed odbiorem firma 

to naprawi. Teren będzie uporządkowany i powstanie ładna działka należąca do powiatu. 

Radny Ziejewski nawiązał do sprawy przejścia dla pieszych przy ul. Wojska Polskiego 

przy skrzyżowaniu drogi krajowej nr 15 z drogą wojewódzką nr 538. Radny powiedział, 

że jest tam niebezpiecznie. Radni proponują, aby odsunąć przejście dla pieszych od 

skrzyżowania.  

P. Kłosowski odpowiedział, że miesiąc tego wysłano pismo w tej sprawie do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad i Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, bo to 

wspólne skrzyżowanie. P. Kłosowski rozmawiał z Kierownikiem Rejonu w Ostródzie.  

Przez 3 miesiące skrzyżowanie ma być obserwowane. Po tym terminie, podjęte będą 

stosowne działania. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że z GDDKiA przyszła odpowiedź, że nie ma 

możliwości przesunięcia przejścia. Dlatego radni proponują, aby na sesję styczniową 

zaprosić przedstawicieli GDDKiA oraz ZDW i rozmawiać na ten temat.  

Przewodniczący powiedział, że chciałby uzyskać wsparcie fachowe ze strony p. 

Dyrektora.  

P. Kłosowski powiedział, że w tym miejscu faktycznie jest trudna sytuacja, bo z jednej i 

drugiej strony są wjazdy do prywatnych posesji. Przejście musi być odgrodzone 

barierkami. Przejście dla pieszych nie może być bardzo odsunięte od skrzyżowania, 

ponieważ to również będzie budziło niezadowolenie mieszkańców. Zasadne jest 

zaproszenie na sesję przedstawicieli zarządów dróg i rozmawianie na ten temat. 

Radny Koszewski powiedział, że chodzi głównie o bezpieczeństwo dzieci uczęszczających 

do Szkoły Podstawowej przy ul. Jagiellońskiej.  

P. Kłosowski powiedział, że przedstawiciele GDDKiA przyznają, że tam jest 

niebezpiecznie zwłaszcza kiedy jest wyłączona sygnalizacja świetlna.    

Radna Dembek poinformowała, że w Przysieku odbędzie się szkolenie dla hodowców 

trzody chlewnej. Dotyczy ono możliwości aplikowania o środki z PROW 2014 – 2020. 
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Szkolenie jest bezpłatne, dwudniowe. Radna powiedziała, że jeżeli ktoś będzie 

zainteresowany, służy kontaktem.  

Przewodniczący poinformował, że na pozostałe pytania odpowiedź nastąpi w pkt. 19. 

 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska odczytała uchwałę nr RIO.VIII-0120-569/15 

(załącznik nr 7) 

b) podjęcie uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały. Radni nie 

zgłosili pytań i uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/111/2015 (załącznik 

nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 

2016 r. 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały (załącznik nr 9). 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej na 2016 r. 

P. Skarbnik odczytała uchwałę nr RIO.VIII-0120-568/15 (załącznik nr 10). 

c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosty 

Nowomiejskiego 

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska odczytała Uchwałę nr 2/2015 Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku Powiatu Nowomiejskiego z dnia 3 grudnia 2015 r. (załącznik nr 11). 

d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej 

Opinię komisji (załącznik nr 12) odczytał Przewodniczący Komisji Budżetowej Zbigniew 

Ziejewski. 
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e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji 

Wicestarosta odczytała stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji (załącznik nr 

13). 

 

 

f) podjęcie uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/112/2015 (załącznik 

nr 14) podjęto jednogłośnie  

Przed przerwą Przewodniczący złożył wszystkim życzenia świąteczne. 

Ad. 11 

 Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 13 radnych. Oprócz Starosty nieobecni są radni: Ewa 

Dembek, Henryk Rogoziński, Zbigniew Ziejewski.    

Oprócz radnych na sali obecni są: Halina Bartkowska, Urszula Łydzińska, Tomasz 

Rafalski, Alina Banaszewska, Jolanta Haska, Aleksandra Malinowska, Grzegorz 

Podkomorzy, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 

– 2034 ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Na salę obrad weszła radna Dembek. Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIV/113/2015 (załącznik nr 15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
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Na salę obrad weszli radni: Rogoziński i Ziejewski oraz Sekretarz Powiatu. Aktualnie na 

sali obecnych jest 16 radnych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/114/2015 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu, realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w rok 2015 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/115/2015 (załącznik 

nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/116/2015 (załącznik 

nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Haska.  

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości 

zabudowanych Szpitalowi Powiatowemu w Nowym Mieście Lubawskim Spółka z o.o. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/117/2015 (załącznik 

nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

poszkodowanych w pożarze w miejscowościach Lipinki i Biskupiec 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
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Radna Dembek zapytała dlaczego zmieniła się wysokość pomocy. Do tej pory było tak, że 

każda rodzina otrzymywała 1 500,00 zł. Radna zauważyła też, że doszedł jeden 

poszkodowany w miejscowości Biskupiec. Dodała, że ona wnioskowała o wsparcie dla 

poszkodowanych z Lipinek. 

Wicestarosta poinformowała, że Zarząd analizował tę sprawę. Poszkodowani odnieśli 

szkody w różnej wysokości. Gmina Biskupiec udzieliła pomocy w wysokości 1 000,00 zł. 

na rodzinę. W dniu posiedzenia Zarządu wpłynął jeszcze wniosek od poszkodowanego z 

Biskupca, więc łącznie rozpatrzono wszystkie wnioski i zabezpieczono kwotę 6 000,00 zł. 

Czasu na rozliczenie jest bardzo mało, bo tylko do końca roku budżetowego. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/118/2015 (załącznik 

nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Radna Dembek powiedziała, że jest za, tylko jej wątpliwości budzi kwota. 

P. Skarbnik poinformowała, że przeanalizowała sobie jak od początku wyglądało 

udzielanie pomocy poszkodowanym w pożarach, huraganach. Taką pomoc powiat 

przyznawał od 2007 r. Kwoty były różne - 1 500,00 zł, 1 000,00 zł, ale i większe. Łącznie 

od 2007 r. kwota wsparcia wyniosła 39 495 zł. Trudno oszacować czy to mało czy dużo, ale 

tak naprawdę taka pomoc to zadanie gminy. P. Skarbnik poprosiła, aby zająć się tym 

tematem w nowym roku.      

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 

zasad przyznawania diet dla radnych Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/119/2015 (załącznik 

nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18a 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu Nowomiejskiego 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Poinformował, że tekst uchwały jest obszerny, ale 

radni otrzymali go w wersji papierowej, a także elektronicznej na tablety. 
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Wicestarosta poinformowała, że zmieniły się przepisy ustawy o systemie oświaty. Zmiany 

dotyczą kontroli. Poprzednia uchwała Rady Powiatu uszczegóławiała pewne kwestie. 

Obecnie te szczegółowe zapisy są w ustawie, a nie można ich powielać w uchwale. Poza 

tym, regulamin i tak obowiązuje w jednym roku kalendarzowym. 

P. Sekretarz dodała, że zmiana ustawy spowodowała, że dotychczasowe uchwały 

podejmowane przez organy stanowiące tracą moc z dniem 31 grudnia i należało podjąć 

nowe.     

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/120/2015 (załącznik 

nr 22) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Wicestarosta w odpowiedzi na pytanie radnego Rydla poinformowała, że Zarząd 

wielokrotnie analizował sprawę termomodernizacji. Temat jest złożony. Dom Dziecka do 

końca 2020 r. musi być dostosowany do wymogów. Liczba uczestników nie będzie mogła 

być wyższa niż 14 osób. Analizowano różne warianty, także taki, żeby powstały dwa Domy 

Dziecka po 14 uczestników, ale okazuje się, że nie może być dwóch placówek na tej samej 

działce. Koszt termomodernizacji jest duży. Szukamy programów w ramach których można 

by uzyskać dofinansowanie takie, jak pozyskała straż pożarna na termomodernizację 

budynku Komendy. W Domu Dziecka ciepło ucieka przez dach. Są pomieszczenia w 

których jest cieplej, ale są i takie, w których jest chłodniej. Zarząd ma na uwadze tą sprawę. 

Z sali obrad wyszły p. Łydzińska i Banaszewska. 

Radna Dembek przypomniała, że nie padła jeszcze odpowiedź na jej pytanie dotyczące 

udostępniania dokumentów. 

Radny Ziejewski stwierdził, że jeżeli temat schodów został poruszony na posiedzeniu izby 

rolniczej, to chciał się zorientować jak wygląda to formalnie. Stwierdził, że nie ma chyba 

jakiejś blokady dostępu do dokumentów dla radnego powiatowego czy dostępu do 

informacji. 

Radna Dembek stwierdziła, że nie każdy radny chodzi na posiedzenia Zarządu, bierze 

dokumenty jakie chce. Szkoda, że dziś nie ma prawnika.  

Radny Ziejewski powiedział, że na posiedzenia Zarządu są zapraszani goście. 
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Radna Dembek powiedziała, że odnosi wrażenie, że ta sytuacja jest odzwierciedleniem tego 

co się dzieje u góry, że jest prezydent, premier, a i tak wszyscy wiedzą kto rządzi. Radna 

stwierdziła, żeby nie robić sobie jaj i zachować odrobinę przyzwoitości. 

Radny Ziejewski stwierdził, że jaja to robiła pani Dembek przez 4 lata i będą wychodziły 

dalej te jaja. 

Radna Dembek odparła, żeby uważać na to, co się mówi. 

Radny Ziejewski stwierdził, że dobrze wie co mówi. 

Ad. 20 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 21 

Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XIV Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


